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1. Rådets sammensetning i perioden 2019-2023

Medlemmer politiske Varamedlemmer

1. Magnar Danielsen (H), leder 1.  Siri Skollerud-Blegen (H)

2. Tone Kristin Grøv (Ap) 1. Hans Olav Sandbakken (AP)
2. Aina Eggen (AP)
3. Andreas Melby (AP)

3. Liv Wergeland Sørbye (KrF) 1. Kristine Skolt Grosås (KrF)

4. Dag Anders Jørstad (V) 1. Olav Rolf Cardenal Løchen (V)
2. Merete Larsen Husby (V)
3. Jakob Bølgen Bronebak (V)

Medlemmer fra brukerorganisasjoner Varamedlemmer

5. Mark Julian Ashton Miller (M)

6. Tore Andreas Glærum (NBF)

1. Tine Lillemoen Asklund (ASF)

2. Anne Helene Lindseth (LTN)

7. Irene Bull-Jacobsen (HBF) 3. Geir Hanssen (LUPE)

8. Tone Wirum Frydenberg (HLF)

9. Torunn Elisabeth Viervoll (MH)

10. Sissel Mette Nyberg , (NFU), nestleder

4. Eva Kathrine Kloster-Jensen (RF)

5. Erik Strøm (NHF)

6. Alette Reinholdt (NFU)

Sekretær for rådet var i første del av året Anne-Grete Bukier (Politisk sekretariat). Borgny 
Danielsen overtok fra august 2021. 

Kommunaldirektørens representant i rådsmøtene i første del av året var seksjonsleder 
helse, Anders Kildal. Samhandlingskoordinator/spesialrådgiver Anne Marie Flovik overtok 
fra september 2021. 
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2. Mandat og reglement for rådets arbeid

Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger) med hjemmel i 
kommuneloven § 5-12, femte ledd.

§ 2. Oppgaver

Eldrerådet, rådet for personer med funksjonsnedsettelse og ungdomsrådet eller et 
annet medvirkningsorgan for ungdom er rådgivende organer for kommunen og 
fylkeskommunen.

Rådene har rett til å uttale seg i alle saker som gjelder henholdsvis eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom. Slike saker skal kommunestyret, fylkestinget eller andre 
folkevalgte organer forelegge for rådene.

Kommunestyret og fylkestinget skal etablere rutiner som sikrer at rådene mottar sakene 
på et så tidlig tidspunkt i saksbehandlingen, at uttalelsene fra rådene har mulighet til å 
påvirke utfallet av saken. Rådene kan også ta opp saker på eget initiativ. Uttalelsene skal 
følge saksdokumentene til det kommunale eller fylkeskommunale organet som avgjør saken 
endelig.

Rådene skal ikke behandle saker som gjelder avgjørelser overfor enkeltpersoner. 
Kommunestyret og fylkestinget kan gi rådene myndighet til å fordele bevilgninger.

Rådene skal hvert år utarbeide hver sin årsmelding som skal legges frem for 
kommunestyret eller fylkestinget.
Kommunestyret og fylkestinget kan gi medlemmer av rådene møte- og talerett i folkevalgte 
organer.

Bærum kommunes reglement for Råd for personer med funksjonsnedsettelse.
Vedtatt av Bærum kommunestyre 07.12.2016, ikrafttredelse 01.01.2017. Sist endret 
25.11.20. 

§ 1 Valg og sammensetning 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse er opprettet av kommunestyret i medhold av 
kommuneloven § 5-12 som rådgivende organ for kommunen i saker som gjelder personer 
med funksjonsnedsettelse og velges for fire år. 

Rådet skal ha ti medlemmer med varamedlemmer, som oppnevnes av kommunestyret. 

Seks av rådets medlemmer med varamedlemmer skal velges etter forslag fra organisasjoner 
som representerer personer med funksjonsnedsettelse. Rådets politiske representanter fra 
foregående periode utgjør valgkomité og fremmer innstilling til kommunestyret. 
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Rådet velger selv sin leder og nestleder blant medlemmene. 

§ 2 Myndighet og ansvarsområde 
Rådet skal være rådgivende organ for kommunen, og skal forelegges saker som er særlig 
viktig for personer med funksjonsnedsettelse. Dette gjelder blant annet tilgjengelighet, 
arbeid mot diskriminering på grunnlag av funksjonsnedsettelse og tjenester for personer 
med funksjonsnedsettelse. 

Rådet skal uttale seg i saker som blir forelagt til uttalelse av kommunale organer og den 
kommunale organisasjon, og ellers i de saker som følger av lov. Rådet kan også ta opp etter 
eget initiativ saker innen sitt virkeområde. Rådets funksjon er å gi råd innad i kommunen. 

Saker som gjelder personer med funksjonsnedsettelse skal fremlegges for rådet i god tid før 
besluttende myndighet behandler saken. Det vil i tillegg være hensiktsmessig at 
kommunedirektøren orienterer rådet om større, viktige og/eller prinsipielle saker som er 
under arbeid. 

For saksbehandlingen i rådet gjelder bestemmelsene i kapittel 11 i kommuneloven. Dette 
reglementets del 1 (Felles saksbehandlingsregler for folkevalgte organer) gjelder for rådets 
virksomhet så langt det passer. 

Rådet kan ikke pålegge kommunedirektøren særskilte utredningsoppdrag.

§ 3 Sekretariat og årsmelding 
Rådet har rett til å uttale seg før kommunestyret oppretter sekretariat, vedtar budsjett og gir 
utfyllende regler for saksbehandlingen i rådet. 

Rådet skal utarbeide årsmelding vedrørende sin virksomhet som fremlegges for 
kommunestyret.
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3. Antall møter og saker

Antall møter:
Rådet har avholdt 10 møter i 2021.
7 av møtene ble gjennomført som fjernmøter/digitalt via Microsoft Teams. Årsaken var 
smittevernhensyn i forbindelse med Covid -19-situasjonen. 

Antall saker:
Rådet har behandlet 57 saker i 2021 (59 saker i 2020). Møtene streames på nettet og kan 
følges direkte eller ses i opptak her: https://baerum.kommunetv.no.

4. Viktige saker som rådet behandlet i 2021

 Behovet for kommunale fysio- og ergoterapeuter
 Handlingsplan for bedre luftkvalitet 2021-2025
 Ekstern gjennomgang av NAV Bærum
 Pårørendestrategi med handlingsplan 2021-2025
 Sammen om velferd og implementering av Bedre Tverrfaglig Innsats (BTI) i Bærum 

kommune
 Orientering om Bærum kommunes arbeid med ensomhet
 Trygt lokalsamfunn i Bærum årsrapport 2020
 Kostnad knyttet til å likestille Bærum med ASSS snittet for ergo- og 

fysioterapitjenesten
 Kommunal retningslinje startlån.
 Status Kommunehelsesamarbeidet 2020-2021
 Orientering om fremtidig løsning for innkjøp av dagligvarer til innbyggere med behov 

for bistand til dette
 Tildelingskriterier for tilskudd til helse- og velferdsformål
 BPA ordningen med hovedvekt på brukere over 67 år
 Busoppveien boliger og aktivitetshus - Fastsetting av kostnads- og fremdriftsrammer 

BP 3
 Kommunedirektørens forslag til budsjett og økonomiplan 2022 - 2025
 Orientering om langsiktig driftsanalyse og investeringsplan 2021 - 2040

https://baerum.kommunetv.no/
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 Kommunal bostøtte, betingelser og beløpskriterier - en orientering
 Veteranplan - statusmelding
 Finansiering av Haug skole og ressurssenter.
 Svømmetilbud for mennesker med store funksjonsnedsettelser i Bærum

5. Høringsuttalelser

Rådet har gitt anbefaling til høringssvar på følgende saker:

Sak 003/21 Høring - utsatt frist - Tiltak for å bedre forholdene for gående og syklende i 
Claude Monets alle
Rådets anbefaling:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse har følgende høringsinnspill til endringer i 
kjøremønster med utgangspunkt i alternativ 1b:
- Enveiskjøring av Claude Monets allè fra Vestfjordgaten til og med Rådhustorget.
- Enveiskjøring i Kinoveien retning Sandvikselven.
- Kun parkering på en side av veien. 
- Ikke høye kanter.

Sak 005/21 og 008/21 Høring - revidert Klimastrategi 2030
Rådets anbefaling:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse mener det er nødvendig at klimastrategien 
omtaler hvordan behovet til personer med funksjonsnedsettelser skal ivaretas ved 
innføringen av de forslåtte klimatiltakene. Vi viser her særlig til endringer og restriksjoner 
når det gjelder reisevaner for å få ned transportbehovet. Rådet ser det som viktig at 
løsningene som velges er fleksible og ikke virker ekskluderende. Økt kollektivbruk forutsetter 
at alt materiell er universet utformet og at det er lett tilgang til tilbudet. Vinteren kan det 
være en særlig utfordring for personer med funksjonsnedsettelse.

Forøvrig tas høringsutkast til revidert klimastrategi 2030 til orientering.
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009/21 Høringsutkast - Kommuneplanens samfunnsdel med langsiktig arealstrategi 2021-
2040
Rådets anbefaling:
Høringsutkast til Kommuneplanens samfunnsdel med langsiktig arealstrategi 2021-2040 tas 
til orientering.

Sak 34/21 Høringsuttalelse til forslag om endringer i tobakkskadeloven
Rådets anbefaling:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler høringsuttalelsen og har ingen øvrige 
merknader ut over dette. 

Sak 49/21 Bærum kommunes høringsinnspill - Oppfølging av forslagene fra 
Tvangslovutvalget
Anbefaling:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler at kommunen utformer sitt 
høringssvar likt med KS sitt høringssvar av 14.10.2021. 

Høring – Vei og gatenormal - Bærum kommune
Lagt fram under saken Henvendelser og innspill  i møtet 1.11.2021, sak 051/21. 
Saken “Bærum kommune veinormal for kommunale veier, gang og sykkelveier- etter 
offentlig høring” er ventet til politisk behandling vinteren 2022. 

6. Behandling av budsjett og økonomiplan 2022 - 2025

Rådet la ned et betydelig arbeid i forbindelsen med kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram.

Kommunedirektørens forslag til budsjett og økonomiplan 2022 - 2025 tas til orientering med 
følgende anbefalinger: 

Haug skole og ressurssenter
Rådet anbefaler at administrasjonen forsetter arbeidet med å følge opp anbefalingene i 
rapporten fra konsulentselskapet Agenda Kaupang i 2019.

BPA
Rådet anbefaler at kommunedirektøren undersøker om det reelt sett vil være en 
merkostnad å videreføre BPA-ordningen på nåværende økonomiske nivå i stedet for å 
redusere omfang og vekst slik det er lagt opp til i budsjettet for 2024 og 2025 (-1,6 mill. 
kroner).
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Begrunnelse
Kommunedirektøren foreslår å videreføre vedtatt reduksjon av omfang og vekst i ordningen 
med Brukerstyrt personlig assistent (BPA). Forslaget er en videreføring fra fjorårets HP. Det 
er allerede kuttet kr 4,7 mill. i 2021 i forhold til året før. BPA er et likestillingsverktøy som 
skal gi personer med funksjonsnedsettelse samme muligheter som den øvrige del av 
befolkningen. Når det gjelder familier med barn med funksjonsnedsettelser er det foretatt 
noen små undersøkelser på dette. De viser at flere pårørende mener de ville ha søkt mindre 
avlastning på et senere tidspunkt dersom de hadde en god BPA-ordning. Det er veldig viktig 
for barnet å kunne bo i foreldrehjemmet mest mulig og mao lengst mulig.

Dagtilbud
Rådet anbefaler å øke støtten til Bærum kommunale dagtilbud for å bedre tilværelsen for en 
svært utsatt gruppe i samfunnet.

Begrunnelse
I forbindelse med HP i fjor vedtok kommunestyret å redusere aktiviteten på Bærum 
kommunale dagtilbud med 2,3 mill. kr. fra 2022. Flere av brukerne har nå tilbud bare noen få 
dager eller timer pr. uke.

Spesielle satsinger i 2022 (1)
Rådet anbefaler at flere grupper enn barn, unge og foreldre får ekstra støtte til oppfølging 
etter pandemien slik kommunedirektøren foreslå (kr 5 mill.). 

Begrunnelse
For gruppen med kognitiv svikt (utviklingshemmede) bosatt i samlokaliserte boliger førte 
pandemien til at Bærum Arbeidssenter, ARBA og Bærum kommunes dagtilbud stengte. 
Fellesarealene og felles aktiviteter i boligene og på fritiden ble også stengt. Beboerne ble 
sittende inne i leilighetene sine og de fikk heller ikke ta i mot besøk av pårørende. Dette har 
ført til dårligere helse fysisk og psykisk for mange.

Spesielle satsinger i 2022 (2)
Grunnet pandemien, har personer med psykiske lidelser mistet aktivitetstilbud og 
muligheter for sosial deltagelse. Dette kan føre til økt sykelighet og nedsatt livskvalitet. I 
tillegg har nye brukere med store behov kommet til under pandemien. Mange av disse 
trenger individuell tilpasning, trygghetsskapende tilvenningstiltak og tett samarbeid mellom 
kommunens helsetjeneste, pårørende, Tildelingskontoret osv. for å få mulighet til aktivitet 
og deltagelse.
Råd for personer med funksjonsnedsettelse  anbefaler at det settes av midler til oppfølging 
etter pandemien også til dette arbeidet.
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Begrunnelse: 
Individuelt tilrettelagt aktivitet og sosial deltagelse kan redusere behovet for helsetjenester 
og bemannet bolig på sikt og dermed bidra til effektivisering. Like muligheter og et godt liv 
er et overordnet mål i kommuneplanens samfunnsdel.

2022 Året for frivillighet
Rådet anbefaler at kommunens arbeid med frivillighetens år 2022 blir fulgt opp med 
konkrete tiltak i planer og med tilstrekkelig finansiering for gjennomføring av tiltakene.

Begrunnelse
I forbindelse med markeringsåret 2022 foreslås en styrking av innsatsen med 1,5 millioner. 
Midlene skal i hovedsak gå til tiltak i regi av frivilligheten som f.eks. arrangementer, 
informasjons- og mobiliseringstiltak. Men dette bør følges også med midler året etter for å 
sikre at gode tiltak blir implementert i kommunens planer.

Hørselshemmede i eget hjem, i omsorgsboliger og sykehjem
Rådet anbefaler at kommunen tilføres midler til kompetanseheving på hørselsområdet for 
ansatte i hjemmetjenesten, omsorgsboliger, sykehjem og dagsenter.

Begrunnelse
Studier viser at ubehandlet hørselstap gir økt risiko for demens, ensomhet, ulykker og sosial 
isolasjon og dermed behov for sykehjemsplasser. Det kan også skape psykisk uhelse. For å 
forebygge dette er det viktig at kommunen følger opp sine brukere som har nedsatt hørsel.

Tilgang til heis for bevegelseshemmede i kommunal bygning
Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler at kommunaldirektøren vurderer 
muligheten for å få installert heis i Emma Hjorths vei 50, som Dissimilis kompetansesenter 
etter det som er opplyst leier av Bærum kommune til sin virksomhet for psykisk 
utviklingshemmede. 

Begrunnelse
Elever og besøkende i rullestol, og de som har vansker med å gå i trapper, må i dag gå ut av 
bygningen og bruke gangbroen for å forflytte seg mellom etasjene. Det fremgår av TEK § 12-
3 at det er krav om heis i (nye) byggverk for publikum og i arbeidsbygninger med to etasjer 
eller flere.

Universell utforming
Rådet viser til budsjett og økonomiplanens side 159 vedrørende universell utforming. Rådet 
anbefaler at foreslått reduksjon ikke gjennomføres. 
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Oversendes kommunedirektøren for oppfølging
Habiliterings- og avlastningstilbud 
Rådet viser til budsjett og økonomiplanens side 92 vedrørende reduksjon årlig på kr. 
2.242.000 til habiliterings- og avlastningstilbud til barn og unge med nedsatt funksjonsevne. 
Rådet anbefaler at kommunedirektøren vurderer konsekvensene av et slikt kutt nærmere, 
og melder tilbake til utvalg og råd.  

7. Orienteringer i møtene, befaringer, studiebesøk mv. 

Orienteringer som rådet får i møtene bidrar til at rådets medlemmer får økt kunnskap 
samtidig som kommunedirektøren får nyttige tilbakemeldinger, råd og andre innspill. 

Det er gitt følgende muntlige orienteringer til rådet i 2021:

 Utredningsoppdrag knyttet til tilrettelagt arbeid ved Bærum arbeidssenter og 
om andre enn kommunen kan drifte dette ved Kommunalsjef Grete Syrdal.

 Utvikling av flytårnområdet ved landskapsarkitekt Karen Gunleiksrud.

 Spesialundervisning ved seksjonsleder/ungdomsskole Susanne Kaaløy.

 Presentasjon vedrørende sak 008/21 «Høring – revidert Klimastrategi 2030» 
ved spesialrådgiver Anne Kristine Feltman, Stategi- og utviklingsenheten.

 Presentasjon vedrørende sak 009/21 «Høringsutkast – Kommuneplanens 
samfunnsdel med langsiktig arealstrategi 2021-2024» ved spesialrådgiver 
Ingrid Elfstedt Glendrange og spesialrådgiver Emilie H. Grud, Stategi- og 
utviklingsenheten.

 Fysio- og ergoterapitjenestene for personer med funksjonsnedsettelse 
herunder til barn og unge. Koordinerende enhets rolle i oppnevning av og 
veiledning av koordinatorer når det gjelder barn og unge med behov for fysio- 
og ergoterapitjenester.

 Vedrørende oppdatering av BPA ordningen.
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 Vedrørende Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) budsjettkutt.

 Tildelingskontoret ved Anya Kolsrud orienterte vedrørende oppdatering av 
Brukerstyrt personlig assistanse - BPA ordningen med hovedvekt på brukere 
over 67 år.

 Seksjonsleder Hjemmebaserte tjenester samlokaliserte boliger Heidi 
Hesselberg orienterte om status for “Avlastningstilbud til barn og unge med 
utviklingshemming – fremtidig behov og kapasitet”, jfr sak nr. 059/19 fra 
formannskapets møte 19.03.2019 vedrørende status og prosessen.

 Nina Kolbjørnsen orienterte om sak 041/21 "Tildelingskriterier for tilskudd til 
helse- og velferdsformål». 

 Cecilie Øyen, kommunalsjef (konstituert) Pleie og omsorg, orienterte om 
driften på Carpe Diem demenslandsby.

 Jf. sak 015/21 «Ekstern gjennomgang av NAV Bærum» i møte 26.04.2021 
vedrørende arbeidsavklaringspenger. Orientering ved Edel Hegerholm og Ann 
Cathrin Møglestue fra NAV Bærum.

 Spesialrådgiver Anne Marie Flovik orienterte om åpning og bruk av fellesrom i 
samlokaliserte boliger når det gjelder helse og rus. Hvordan går dette nå sett i 
lys av Covid-19?

 Et av rådets medlemmer reiste i et møte i rådet spørsmål om den pågående 
utbyggingen av ny kunstgressbane på Emma Hjorth er i tråd med tidligere 
inngått avtale mellom Akershus fylkeskommune og Bærum kommune fra 
1993 om bruken av området. På denne bakgrunn var avdelingsleder for Idrett 
og bad, Christer Rinnan Aafloen, invitert av rådet. Han orientere om status på 
prosjektet, og for forholdet til vilkårene i avtalen.

 Ergoterapeutene May Britt Blymke og Linda Kindt Hasle samt avdelingsleder 
ergo og fysio barn og unge Elin Kroken Finseth orienterte om 
Hjelpemiddelsentralens tilbud til personer med funksjonsnedsettelse.

Befaring:
Det ble gjennomført følgende befaring i 2021:

 Bærum Idrettsparks nye svømmehall på Rud.
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8. Regnskap 2021

Medlemmene i rådet får møte- og reisegodtgjørelse på linje med andre folkevalgte. 
Godtgjøringene dekkes over budsjettet til politiske utvalg. Kostnader ved deltagelse på 
relevante kurs/seminarer blir også dekket over budsjett for politiske utvalg. Lønnsutgifter til 
sekretariatet belastes politisk sekretariat.

Rådet har egen side på Facebook: @Bkfunksjonsnedsettelse 


